
Verslag van het voorzittersoverleg recreatieschappen gehouden op vrijdag 15 mei 2020 via MS 
Teams.

Aanwezig: mevrouw Langenacker (voorzitter), de heer Diepstraten, mevrouw Groenewoud, de heer 
Nieuwenhuizen,  mevrouw van Weel-Niesten, de heer Louwman, de heer Gilliam, de heer Rolleman, 
mevrouw Hoekstra, mevrouw Willems, de heer Dorscheidt en de heer Hartog (verslag).

Afwezig: de heer Van der Hoek 

1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA
Vanwege de afwezigheid van de heer Van der Hoek neemt mevrouw Langenacker de honneurs 
waar als voorzitter in deze vergadering. De deelnemers wensen heer Van der Hoek veel succes toe 
in zijn nieuwe baan als burgemeester van de gemeente Schouwen-Duiveland. Welkom aan 
mevrouw Van Weel-Niesten als vicevoorzitter van het RAUM. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. CONCEPTVERSLAG 29 januari 2020

Het conceptverslag wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan de notulist.

3.   PLANNING & CONTROL
a. Procesvoorstel uurtarieven
Mevrouw Hoekstra  stelt zichzelf voor als nieuwe manager Middelen van RNH en geeft een 
toelichting op het voorstel. Zij legt de nadruk op de marktconformiteit van de uurtarieven. De uitvraag 
in de markt zal zo breed mogelijk bekeken worden. Per functie zal bekeken worden welke 
marktpartijen je hiervoor het beste kunt benaderen. Ook wordt gekeken naar hoe ander andere 
overheden tarieven doorberekenen zoals de projectmanagementbureau ’s van Amsterdam en 
Haarlem. Ook zijn er verschillende manieren om tarieven op te bouwen, ofwel om de kosten van 
RNH rechtstreeks te koppelen aan de prestaties. 

Het voorzittersoverleg neemt met  instemming kennis van het procesvoorstel.

b. Voorstel maatregelen t.b.v. recreatie ondernemers / evenementen organisatoren i.v.m. 
Corona

Vanuit het rijk komen  gelden beschikbaar om de extra kosten die lagere overheden maken door de 
genomen maatregelen voor het coronavirus te compenseren. De provincie wil deze aanvragen 
bundelen. Van belang is hoe je de declaraties samenstelt omdat er niet met de gemeenschappelijke 
regelingen afgerekend wordt . Extra kosten voor gemeenschappelijke regelingen moeten dan ook 
apart inzichtelijk gemaakt worden in de administraties van gemeenten en provincie. Dit kan alleen 
als er sprake is van  extra  bijdragen in 2020 aan de gemeenschappelijke regelingen om de extra 
kosten ten gevolge van corona  op te vangen.

Van belang is ook te kijken hoe de verschillende gemeenten omgaan met de aanpak van de 
aanvragen van ondernemers. Ondernemers moeten zich actief melden. In het  overzicht van 
ondernemers die zich aangemeld hebben voor steun bij de recreatieschappen moet duidelijk 
vermeld worden of ze ook steun hebben gevraagd bij het rijk,  gemeenten en/of provincie.

De voorgestelde bezuinigingen op het gebied van onderhoud worden afgewezen omdat men het 
belangrijk vind dat juist nu de recreatieschappen er perfect bijliggen omdat veel mensen niet op 
vakantie gaan maar wel behoefte hebben aan recreatie in de omgeving. Nadere onderbouwing van 



de scenario’s die geschetst zijn in het voorstel is wenselijk. Voor de huidige scenario’s is al gekeken 
naar de afspraken van Vastgoedbeleggers met horecaondernemers en partners in de 
recreatiesector die ook in lijn zijn met het voorstel dat nu voorligt. 

Het voorzittersoverleg stemt in met het agenderen van het voorstel voor de komende 
bestuursvergaderingen met de volgende aandachtspunten:
- zoveel mogelijk één lijn hanteren in de recreatieschappen;
- nadere onderbouwing met getroffen scenario’s voor deze sectoren in andere regio’s  

duidelijk vermelden;
- overzicht maken per recreatieschap van welke ondernemers zich gemeld hebben met 

een verzoek voor ondersteuning bij de recreatieschappen, rijk,  gemeenten en de 
provincie.

- in beeld brengen welke regelingen het Rijk rechtstreeks heeft voor evenementen 
organisatoren en ondernemers;

- afstemming met gemeenten over welke maatregelen we kunnen treffen om ondernemers 
de komende tijd te helpen met nieuwe initiatieven

c. Voorstel voor aanpassingen jaarplannen 2020 (i.v.m. verwachte lagere inkomsten)

De heer Rolleman geeft aan dat het voorstel nog aangevuld moet worden met de informatie van het 
vorige agendapunt, over de beschikbare gelden van het rijk. Hij licht verder toe dat bezuinigingen 
op het reguliere onderhoud enerzijds niet mogelijk zijn door meerjarige contracten en anderzijds 
niet wenselijk vanwege al bestaande achterstand in verschillende gebieden. 

De deelnemers geven aan dat door de te verwachten extra toestroom van bezoekers het inderdaad 
niet verstandig is op het onderhoud te bezuinigen. De gebieden dienen er netje uit te zien wat kan 
leiden tot hogere bezoeken in de volgende jaren. Het is ook niet wenselijk om uit de reserves te 
putten. Aangeraden wordt om voor te stellen de participantenbijdrage tijdelijk te verhogen omdat je 
als recreatieschap inkomsten mist door corona. Dit moet onderbouwd worden door  de gemiste 
inkomsten apart inzicht  te brengen en conform de regeling in rekening te brengen bij de 
participanten. Die laatste methode is nodig voor  gemeenten en provincie om de kosten bij het Rijk 
te kunnen declareren.

De keuze voor een scenario zal elk schap zelfstandig bepalen. 

Het voorzittersoverleg stemt in met het agenderen van een voorstel voor de komende 
bestuursvergaderingen met de volgende wijzigingen en aanvullingen:

- de tegenvallende inkomsten wel te dekken uit een (incidentele) aparte verhoging van 
de participantenbijdrage;

- geen dekking voor te stellen uit verlaging van de kosten van het reguliere onderhoud;
- per recreatieschap inzichtelijk maken wat de effecten zijn van de corona 

maatregelen;

4. VISIE- EN UITVOERINGSPROGRAMMA
a.   Voortgang visietrajecten recreatieschappen
 
Het voorzittersoverleg neemt kennis van de mededeling.

5. MEERJAREN BEHEER
a. Voortgang korte en lange termijn afspraken erfpachtcontracten met Staatsbosbeheer 

(SBB) 

  De heer Rolleman geeft een toelichting. Dit voorstel betreft de recreatieschappen Twiske-
  Waterland, Spaarnwoude en Groengebied Amstelland. Met name in Spaarnwoude speelt de 

problematiek van de aflopende erfpachtcontracten. Hierdoor kunnen eigenaren hun huis niet 
verkopen en ondernemers niet investeren. SBB heeft nog niet gereageerd op een voorstel (januari 
2020) om te komen tot een oplossing voor de korte termijn.  



   De procesgroep die is ingesteld om te komen tot lange termijn afspraken met SBB vindt het van 
groot belang dat er in ieder geval nog 2 gemeenten (ook kleine) gaan aanhaken. Het proces wordt 
verder ondersteund door organisatie en adviesbureau P2.

Het voorzittersoverleg besluit een brief te sturen aan de directie van SBB waarin 
aangedrongen wordt om met spoed tot afspraken te komen voor de korte termijn. Tevens 
wordt in deze brief gevraagd om een afspraak te plannen tussen de directie van SBB en de 
voorzitters van de 3 recreatieschappen eind oktober van dit jaar om de  lange termijn 
oplossingen  te bespreken. De brief wordt komende week door RNH voorbereidt en ter 
instemming voorgelegd aan de betrokken voorzitters en de provincie. De voorzitters zullen 
hun collega bestuurders vragen voor ambtelijke deelname in de procesgroep.

b. Proforma zienswijze Ontwerp Omgevingsverordening Noord-Holland 2020

De heer Rolleman geeft een toelichting op de proforma zienswijze die RNH namens de 
recreatieschappen heeft ingediend. Daarbij is aangegeven dat er in de toekomst mogelijk gebruik 
gemaakt moet worden van salderingsmogelijkheden om recreatieve activiteiten in de diverse 
gebieden te behouden en mogelijk te maken omdat de huidige bestemmingsplannen te weinig 
gedetailleerd zijn en de begrenzing niet klopt, waardoor er o.m. parkeerterreinen en terrassen als 
NNN gebied zijn opgenomen  . 

Er is in tegenstelling tot wat afgesproken is in het vorige voorzittersoverleg geen nieuw voorstel 
gemaakt voor de begrenzingproblematiek. De reden hiervoor is omdat ervoor gekozen is nu niet te 
proberen om  de verschillende bestemmingsplannen per gemeente aan ter passen maar te 
focussen op de systematiek van de salderingsregeling. Voorstel is om per recreatieschap een 
definitieve zienswijze in te dienen. De provincie is van mening dat het hier gaat om een technische 
invulling en is geen voorstander van een bestuurlijke zienswijze en stelt een ambtelijke zienswijze 
per recreatieschap voor. Het bestuur van recreatieschap Geestmerambacht wil l wel een zienswijze 
indienen.

Het voorzittersoverleg besluit om met uitzondering van het recreatieschap 
Geestmerambacht te volstaan met het indienen van een ambtelijke zienswijze per 
recreatieschap.

6.    ORGANISATIE 

a. Voortgang bestuursopdracht / kennismaking met procesbegeleider KokxDeVoogd

De voorzitter gaat ervan uit dat de nieuwe gedeputeerde, mevrouw Zaal, samen met haar de 
schappen zal vertegenwoordigen in de stuurgroep voor de bestuursopdracht governance- en 
beheerstructuur recreatieschappen. De heer Dorscheidt van KokxDeVoogd gaat het proces met 2 
collega’s begeleiden. Hij stelt zich voor en schetst het traject dat moet leiden tot besluitvorming in 
de raden en staten in december 2020. De interviewronde met bestuursleden is gestart. In juni zal 
een bestuurlijke conferentie gehouden worden. Deze moet leiden tot een ambitie over 
samenwerking van de recreatieschappen. In het najaar worden varianten uitgewerkt om te kijken 
hoe die ambitie eruit komt te zien en wat daarbij dan de beste governance- en beheerstructuur is. 
Omdat de afspraken met SBB over de erfpachtcontracten het onderzoek naar de governance- en 
beheerstructuur direct raakt is er gedurende het proces regelmatig afstemming met adviesbureau 
P2.

b. Rapport Berenschot “Knip beleid en uitvoering RNH”

De heer Gilliam vraagt of het rapport openbaar is. Hij is er voorstander van om het rapport toe te 
zenden aan de bestuursleden van de recreatieschappen. Het rapport kan dienen als bouwsteen in 
het onderzoek naar de governance- en beheerstructuur.  

Provinciale staten zijn geïnformeerd over de stand van zaken van het governancetraject, daar maakt 
dit rapport onderdeel vanuit. Het rapport zal later toegevoegd worden bij de uitkomsten van de 
bestuursopdracht. Het nu apart toesturen van het rapport kan tot verwarring leiden.



Het voorzittersoverleg is van mening dat het rapport door KokxDeVoogd meegenomen dient 
te worden in het onderzoek naar de governance- en beheerstructuur van de 
recreatieschappen. Dit in samenhang met de andere (openbare) bouwstenen die leiden tot 
een voorstel over de nieuwe structuur in november/december van dit jaar. 

c.   Digitaal vergaderen en besluiten door de algemeen besturen

De voorzitter bevestigd dat de digitale bestuursvergaderingen goed verlopen.

Het voorzittersoverleg neemt met instemming kennis van de mededeling.

7. MEDEDELINGEN

Er zijn geen mededelingen.

8. AGENDA VERGADERING 16 SEPTEMBER 2020

In ieder geval zal het voorstel voor uurtarieven behandeld worden. 

In november zal een extra overleg gepland worden voor het  bespreken van de rapportage van 
het onderzoek naar de governance- en beheerstructuur bij de recreatieschappen.

9. RONDVRAAG 

Mededelingen:
Op 16 september is van 8:30 tot 9:00 uur ook weer een vooroverleg met alleen de voorzitters 
gepland.

Naar verwachting zullen veel Nederlanders vakantie in eigen land houden. Dit zal de druk op de 
recreatiegebieden verhogen. Belangrijk is een overzicht van de drukke en rustige gebieden om 
met elkaar te kijken naar een goede verdeling van de bezoekers. Een goede informatie-
uitwisseling is hierin belangrijk. 

RNH pakt dit op in afstemming met de veiligheidsregio’s. 

10. SLUITING
De voorzitter bedankt de aanwezigen hartelijk voor hun inbreng en sluit om 10:09 uur het overleg. 


